

New Canada Emergency Response Benefit (CERB)

Information as of March 27, 2020

Terms may change or be adjusted

The Canada Emergency Response Benefit (CERB) is a measure announced by the Federal Government on March 25, 2020.

Individuals may be eligible if they have earned at least \$5,000 in income in 2019 or during the 12-month period prior to making their application for employment, self-employment or parental benefits AND meet one of the following requirements:

- 1) Have stopped working due to COVID-19 or because there is currently not sufficient work, who have been asked by their employer to not come to work and who do not have access to paid leave or other income support, for at least 14 consecutive days of the 4-week period covered by this application;
- 2) Are sick, quarantined or taking care of someone who is sick with COVID-19;
- 3) Are parents and must stay home without pay to care for children who are sick or need additional care because of school and daycare closures.

This measure excludes anyone who leaves his or her employment voluntarily. The government has provided for a six-year limitation period to recover any overpayment.

The Canadian Emergency Response Benefit is a taxable amount of \$2,000 a month for up to four months; it covers the period from March 15 to October 3, 2020. Applications need to be renewed each month.

Applications for CERB are made online. The CERB portal should be ready as of the beginning of April and the payments should be received within 10 days following the request.

There is no need for individuals to reapply if they have already submitted an application for employment insurance (EI) after March 15, 2020. Their initial application will be automatically transferred to the CERB program. Anyone receiving EI benefits prior to March 15, 2020, must have received the full benefits before applying for the CERB.

News release issued on March 25, 2020, by the Department of Finance of Canada

<https://www.canada.ca/en/department-finance/news/2020/03/introduces-canada-emergency-response-benefit-to-help-workers-and-businesses.html>

Federal Government website

<https://www.canada.ca/en/department-finance/economic-response-plan/covid19-individuals.html>

Nouvelle prestation canadienne d'urgence (PCU)

Information en date du 27 mars 2020

Les modalités pourraient être modifiées ou ajustées

La prestation canadienne d'urgence (PCU) est une mesure annoncée par le gouvernement fédéral le 25 mars 2020.

Les personnes peuvent être éligibles si elles ont gagné un revenu d'emploi, de travail autonome ou de prestations parentales d'au moins 5 000 \$ en 2019 ou dans les 12 mois précédant la demande ET qu'elles rencontrent une des situations suivantes :

- 1) Ont cessé de travailler en raison de la COVID-19 ou d'un manque de travail en ce moment, à qui l'employeur a demandé de ne pas venir travailler et n'ayant pas accès à un congé payé ou à une autre forme de soutien du revenu, et ce, pour au moins 14 jours consécutifs dans la période de quatre semaines pour laquelle la prestation est demandée;
- 2) sont malades, mises en quarantaine ou prennent soin d'une personne atteinte de la COVID-19;
- 3) sont parents et doivent rester à la maison sans salaire pour s'occuper d'enfants malades ou ayant besoin de soins supplémentaires en raison des fermetures d'écoles et de garderies.

La mesure exclut les personnes qui quittent volontairement leur emploi. Le gouvernement a prévu un délai de prescription de six ans pour réclamer le trop-perçu si la personne réclame la prestation et qu'elle n'y a pas droit.

La prestation canadienne au montant de 2 000 \$ par mois (imposable), pour un maximum de quatre mois, couvre la période du 15 mars au 3 octobre 2020. La demande devra être renouvelée chaque mois.

La demande de PCU se fera en ligne. Le portail de PCU serait mis en service au début du mois d'avril et les paiements devraient débuter dans les 10 jours suivant la présentation de la demande.

Celles et ceux qui ont déjà rempli une demande d'assurance-emploi depuis le 15 mars n'auront pas à faire une autre demande puisque leur requête initiale sera automatiquement transférée au programme PCU. Les personnes qui recevaient des prestations de l'assurance-emploi avant le 15 mars 2020 devront recevoir l'entièreté de ces prestations avant de pouvoir demander la PCU.

Communiqué émis par le ministère des Finances du Canada le 25 mars 2020

<https://www.canada.ca/fr/ministere-finances/nouvelles/2020/03/instaure-la-prestation-canadienne-durgence-pour-venir-en-aide-aux-travailleurs-et-aux-entreprises.html>

Site du gouvernement fédéral

https://www.canada.ca/fr/ministere-finances/plan-intervention-economique/covid19-particuliers.html#nouvelle_prestation_canadienne_urgence